

ကန့်သတ်

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး စတုတ္ထနေ့
(၁၇.၁၂.၂၀၁၈)ရက်နေ့တွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီမှ
လွှတ်တော်သို့ အစီရင်ခံစာ ရှင်းလင်းဖတ်ကြားတင်ပြခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၈) ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အစီရင်ခံစာကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီမှ ရှင်းလင်း ဖတ်ကြားတင်ပြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလုံ၊ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လေ့လာတက်ရောက်သူ ဧည့်သည်တော်များ အားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာပါစေကြောင်း ဂါရဝပြု နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါ တယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သက်တမ်းကာလအတွင်း မိမိတို့ ကော်မတီရဲ့ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို လွှတ်တော်သို့ အစီရင်ခံစာအကျဉ်းချုပ် ဖတ်ကြားတင်ပြ သွားမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီထံသို့ ပြည်သူများမှ တိုက်ရိုက် သော်လည်းကောင်း၊ လွှတ်တော်ရုံးမှ တစ်ဆင့်သော်လည်းကောင်း၊ ၎င်းတို့၏ နစ်နာဆုံးရှုံးမှု များ၊ မတရားသည်ဟုယူဆရသော တိုင်ကြားစာ/တင်ပြစာများအားလုံးကို လွှတ်တော် အစည်းအဝေးရှိသည့် အချိန်တိုင်း ရေးရာကော်မတီဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းကာ စိစစ် သုံးသပ်ပြီး ကော်မတီဝင် အားလုံး၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ကွင်းဆင်းစိစစ် ဆောင်ရွက်ရန် ရှိသည့် အမှုတွဲများအား လုပ်ငန်းစီမံချက်ရေးဆွဲ၍ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံ တင်ပြ လမ်းညွှန်မှုခံယူပြီး ဆောင်ရွက်လာခဲ့သည်မှာ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရဲ့ (၃)နှစ်တာကာလသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ရေးရာကော်မတီရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် များအား တင်ပြရလျှင် ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သက်တမ်းကာလတွင်

ကန့်သတ်

၂

ကော်မတီ၏တာဝန်၊ ဝတ္တရားများစတင် ဆောင်ရွက်ချိန် ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ မတ်လမှစ၍ ၂၀၁၈ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ၊ ယနေ့အထိ (၃)နှစ်နီးပါး အချိန်ကာလအတွင်း မှာ အမှုတွဲပေါင်း (၇၅)မှုကို လက်ခံရရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလအထိ (၃)နှစ်တာ ကာလအတွင်း ကွင်းဆင်းစိစစ်ခြင်း (၈)ကြိမ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တောင်ကြီး၊ ညောင်ရွှေ၊ ကလေး၊ ဆီဆိုင်၊ ဖယ်ခုံ၊ ပင်လောင်း၊ နမ့်စန်၊ ခိုလမ်း၊ လွိုင်လင်၊ လင်းခေး၊ ကျောက်မဲ၊ လားရှိုး၊ နောင်ချို၊ မူဆယ်၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်များမှ အမှုတွဲ(၅၁)တွဲကို စိစစ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကွင်းဆင်းစိစစ်ခဲ့သည့် အမှုတွဲ(၅၁)တွဲအနက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ပြန်လည် ဖြေကြားလာမှုမှာ (၂၄)မှုသာရှိပြီး (၂၅)မှုကျန်ရှိကြောင်း တင်ပြအပ်ပါ တယ်။

ရေးရာကော်မတီထံ ပြည်သူများရဲ့ တင်ပြချက် တိုင်ကြားစာများသည် များသော အားဖြင့် ၁၉၈၈ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း မြေယာမှုခင်းကိစ္စ၊ မြေယာနစ်နာဆုံးရှုံးမှုများ အများဆုံး ဖြစ်နေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ အဲဒီခေတ်၊ အဲဒီအချိန်၊ အဲဒီကာလမှာ အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းများမှ ဥပဒေနှင့်အညီသိ မ်းခြင်း၊ ဥပဒေကျော်လွန် သိမ်းခြင်းဖြစ်နေ၍ ပြည်သူများသည် ပြောဆိုပိုင်ခွင့်၊ ငြင်းပယ်ပိုင်ခွင့်မရှိသော အခြေအနေမှာ မြေယာသိမ်းဆည်း ခံရခြင်းများ၊ နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများ၊ အစားထိုး မရရှိခြင်းများ၊ လျော်ကြေး/ နစ်နာကြေးများ မရရှိခြင်းစသည့် ဖြစ်စဉ်များကြောင့် ယခုပြည်သူများမှ ရွေးချယ်တဲ့ ပွင့်လင်းမြင်သာ မှုရှိသည့် ပြည်သူ့အစိုးရဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အမှန်တကယ် သိမ်းဆည်းခံခဲ့ရတဲ့ ပြည်သူ များမှ ရေးရာကော်မတီထံ တင်ပြတောင်းခံခြင်း၊ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးစေလိုခြင်း၊ လွှတ်တော် မှတစ်ဆင့် ဖြေရှင်းပေးရန် တောင်းဆိုရခြင်းများဖြစ် ပါတယ်။ အဓိက သိမ်းဆည်းရသည့် အကြောင်းအရင်းမှာ မြို့ပြများတည်ဆောက်ရေးအတွက် သိမ်းဆည်းခြင်း၊ စက်မှုဇုန် များတည်ဆောက်ရေးအတွက် သိမ်းဆည်းခြင်း၊ တပ်မတော်တပ်ရင်း/ တပ်ဖွဲ့များ တိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းရာတွင် တပ်မြေအဖြစ် သိမ်းဆည်းခြင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံကိန်းဖြစ်သည့် ရထားလမ်း၊ ကားလမ်းများ၊ လေယာဉ်ကွင်းများ တိုးချဲ့ခံရခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးစီမံကိန်း များ ဆောင်ရွက်ရန် ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများသို့ မြေနေရာချထားပေးရာတွင် တောင်သူများလက်ရှိ လုပ်ကိုင်နေတဲ့ ယာမြေများသိမ်းယူခံရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ တင်ပြတောင်းခံသူများသည် မိမိကိုယ်၌ ဆုံးရှုံးနစ်နာသူဖြစ်ခြင်း၊မိဘဘိုးဘွားစဉ်ဆက် ရိုးရာဓလေ့အရ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းပြီး လက်ဆင့်ကမ်း လုပ်ကိုင်လာခဲ့သည့် တောင်သူများ၏ မြေဖြစ်ခြင်းကြောင့် မိမိတို့သိမ်းဆည်းခံ မြေများကို ပြန်လည်ရယူလိုကြောင်း လျှောက်ထားတင်ပြလာခြင်းဖြစ် ပါတယ်။

ကန့်သတ်

လွှတ်တော်ရဲ့ ပုံရိပ်တစ်ခုဖြစ်သော ရေးရာကော်မတီအနေဖြင့် သွားရောက်ကွင်းဆင်း စိစစ်ရာတွင် အမှန်တကယ်စိစစ်တွေ့ရှိချက်များ၊ သုံးသပ်တင်ပြချက်၊ အကြံပြုချက်များကို လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံသို့ တင်ပြပြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌမှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ လွှဲပြောင်း ပေးပို့ခဲ့ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေ ပြန်ကြားချက်များကို လက်ခံရရှိခဲ့သော်လည်း ပြီးပြည့်စုံမှုမရှိသည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိရပါတယ်။ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ခရိုင်/ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသည် ယခင် စိစစ်ပြီး သော အမှုတွဲ၏အစီရင်ခံစာနှင့် စိစစ်တင်ပြချက်များကိုသာ ကိုးကား၍ ပြန်လည် ဖြေကြား လာခြင်းဖြစ်သည်ဟု သုံးသပ်ရပါတယ်။ သာဓက တစ်ခုအနေဖြင့် တင်ပြရလျှင် ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာလ(၂၀)ရက်နေ့တွင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ အူရာဘွမ်မန်ပြိန်း တိုင်းရင်းသား တောင်သူများ၏ စိုက်ပျိုးမြေများကို ၁၉၈၈ ခုနှစ်ခန့်က နမ့်ခမ်းမြို့နေ ဦးအောင်ထွန်းဆိုတဲ့ ပြည်သူ့စစ်က သိမ်းပြီးတော့ ၂၀၀၀ ခုနှစ်မှာ လုပ်ပိုင်ခွင့်ရတယ်။ ပြီးတော့ လုပ်ကိုင်လို့ အဆင်မပြေလို့ အခြားတစ်ဦးကို Special Powerနဲ့ လွှဲပြောင်းပေးလိုက်ပါတယ်။ ၂၀၁၀ ခုနှစ်မှာ ဦးအောင်ထွန်း ကနေ ယခုမြေ(၃၀၀)ဧကကို လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည် စိစစ်ရေးဗဟိုကော်မတီကို ပြန်အပ်ပါတယ်။ ပြန်အပ်တာကို မူလတောင်သူများကသိလို့ သွားပြီး ပြန်လည်စိုက်ပျိုးတဲ့အခါ တစ်ဆင့် လွှဲပေးတဲ့ ကုမ္ပဏီတစ်ခုက ပိုင်နက်ကျူးလွန်မှုနဲ့ တရားစွဲခံရတဲ့ ပြည်သူများဖြစ်တယ်။ ၂၀၁၀ ခုနှစ်မှာ ဦးရန်ကောလင်းက မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီကို လျှောက်တယ်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီ က ခွင့်ပြုချက်ပေးတယ်။ ဒီကြားထဲမှာ ပြည်သူလူထုတွေက ပိုင်နက် ကျူးလွန်မှုနဲ့ တရားစွဲခံ ရတယ်။ ချုံပြောရလျှင် မတရားသဖြင့်ရယူပြီး အခုထိ မူလတောင်သူများ တရားစွဲဆိုခံရ ဆဲဖြစ်တာကို စိစစ်တွေ့ရှိရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ရေးရာကော်မတီဝင်များသည် လက်ရှိ မြေပြင်အနေအထားအမှန်ကိုသာ စိစစ်ဆောင်ရွက်ထားခြင်းဖြစ်၍ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှုရှိသော ဒီမိုကရေစီအစိုးရဖြစ်သည်နှင့်အညီ အမှုတွဲတစ်ခု စိစစ်ရာ၌ လက်ရှိ ပကတိအမှန်တရားအတိုင်း လက်ခံနိုင်ရေးအတွက် အမှုတွဲအား ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင်၊ ပြည်နယ်အထိ အဆင့်ဆင့် ပြန်လည်စိစစ်ပြီး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေကို အချိန်ကြန့်ကြာမှုမရှိစေဘဲ အမှုတွဲဖြစ်စဉ်အား စေ့စပ်သေချာစွာ ပြန်လည်

စိစစ်သုံးသပ်ပြီး ပြန်ကြားပေးစေလိုကြောင်း လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌမှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့သို့ တင်ပြအပ်ပါတယ်။

သိမ်းဆည်းမြေများသည် ဥပဒေအရ မြေသိမ်းဆည်းခံရခြင်း၊ ဥပဒေကျော်လွန် သိမ်းဆည်း ခံရခြင်း၊ ဥပဒေအရ လုပ်ပိုင်ခွင့်ဆုံးရှုံးခြင်းတို့ကြောင့် လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်း ခံရသည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်မှ ချမှတ်ထားသော မူဝါဒ၊ လုပ်ငန်းစဉ် (၅၂)ချက် တို့နှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများသည် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်၍ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီရဲ့ တာဝန်သည် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အစိုးရများ၊ တရားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများ နှင့် ပြည်သူများတရားဥပဒေနှင့်အညီ နေထိုင်ပြုမူ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေးအတွက် နှိုးဆော်ခြင်း၊ တိုက်တွန်းခြင်းနှင့် ထိန်းညှိကူညီခြင်း၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှု မှတစ်ဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု အောင်မြင်လာစေရေးအတွက် လေ့လာသုံးသပ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ရမည့်အပြင် သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ် အသီးသီးရှိ ဌာန / အဖွဲ့အစည်းများက ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်း၊ အမိန့် ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများလေ့လာ၍ ညီညွတ်ဆီလျော်မှု ရှိစေရေးထိန်းညှိ ကူညီခြင်းပြုရမည်ဖြစ်ပါတယ်။ ရေးရာကော်မတီများမှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များသည် ပြည်သူများမှ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ထားသည့် ပြည်သူ့ ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်သည်နှင့်အညီ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သက်တမ်း ကာလတစ်လျှောက် ပြည်သူများမှ အားကိုးထိုက်သော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ဖြစ်လာစေရန် ဆတက်ထမ်းပိုး ကြိုးစား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အစီရင်ခံ တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုလေးစားပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်း ပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး(စတုတ္ထနေ့)တွင် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီမှ တင်ပြသည့် အစီရင်ခံစာအား ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၈(စ)အရ ပြည်နယ်လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။